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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde d. 18. maj 2022 

Dato: Onsdag d. 18. maj kl. 17.00-19.00  

Sted: Personalerummet SPS 

 

1.  Valg af mødedirigent (2 min. – 17.00-17.02) 

Alfons valgt 

2. Ændringer til referatet fra sidste møde? (3 min. – 17.02 – 17.05) 

Ingen kommentarer 

 

3. Orientering fra (O) (25 min – 17.05-17.30) 

a. Skoleleder:  

Der har været afholdt valg til skolebestyrelse. Fem har ønsket at stille op. Der mødte tre op til 

valget på skolen. Vi afventer svar fra de to, der ikke mødte op og vurderer derefter, om der er 

behov for valg. 

Vi har mistet en medarbejder og har handlet ud fra vores sorgplan. Vi ønsker at indskrive en 

mindehøjtidelighed som led i vores sorgplan. 

Vi har ansat fem lærere. Der har været et stærkt ansøgningsfelt. 

Der er kommet nye børn på KKFO’en. Det har været en god opstart. Vi har besluttet at 

udskyde klassedannelsen af vores 0. klasser til efteråret. Dette på baggrund af vores 

erfaringer fra indeværende skoleår.  

Der har været karameldag, hvor Hafnia går rundt i klasserne og klasser karameller. Det er 

sidste år, hvor Hafnia er alene om den opgave. Det var en festlig dag for alle. 

Vores parkeringspladser bliver inddraget til offentlige parkeringspladser - forventeligt fra 

næste skoleår. 

b. Personale: 

Der skal ansættes en medarbejder på familiekurserne. 30 timer pædagog eller lærer. 

Der er gang i fagfordelingen på skolen. Personalet har været inddraget i processen. Det har 

fungeret godt. 

Der har været afstemningen om navnet til vores kantine gennem elevrådet. Der har været 

afstemning, og det blev valgt, at den skulle hedde Kantinen 
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Der er lidt arrangementer på vej. Der skal afholdes skolens fødselsdag. Vi er mange nye som 

skal prøve det for første gang. Derudover er der fælles skovtur og matematikkens dag. 

d. Eleverne: 

Ikke til stede. 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt (byggeri, ansættelse, trafik) 

8. klasserne har været i praktik. Alle eleverne var afsted. 

Der er et ønske om styrke elevrådet og deltagelsen af elever ved skolebestyrelsesmødet. 

 

4. Skolebestyrelsens årsberetning (D) (20 min – 17.30-17.50) 

Skolebestyrelsen skal årligt lave en årsberetning. Der spørges til input.  

Herunder nævnes: politikerdebatten, corona, udskolingsmiljø, samarbejde mellem Hafnia og almen. Til 

næste år ønskes fokus på elevrådet og samarbejdet med den nye specialskole, som vi skal dele matrikel med. 

 

5. Budgetopfølgning (O) (10 min – 17.50-18.00) 

Lars giver status halvvejs i budget-kalenderåret. 

Der fremhæves udfordringen ved det at være en skole, som årligt visiterer til en specialskolerække. I år har 

vi modtaget færre, som er visiteret til vores specialtilbud, derfor har vi et forventeligt underskud. 

Potentielt ville underskuddet kunne dækkes af vores overskud. 

På kommende skolebestyrelsesmøde ønskes en videre drøftelse udfordringen af den årlige usikkerhed ift. 

vores budget, 

 

Pause: 18.00-18.10 

 

6. Arbejdstilsynet (AT) på besøg (O) (10 min – 18.10-18.20) 

Vi havde besøg af arbejdstilsynet for et par måneder siden. De kommer uanmeldt. 

Besøget består af samtaler med ledelse, AMR og medarbejdere samt en rundvisning. 
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Vi fik påbud på computerledninger i 8.u, som lå på gulvet. De bemærkede også at der i vores fysik/kemi-

lokale manglede at blive skiftet vand til at skylle øjnene med og lavet en kemisk apv. Vandet er skiftet og vi 

har opstartet arbejdet omkring kemisk apv. 

Vi fik ingen påbud på arbejdsmiljøet, men personalets følelsesmæssige belastning i skole/hjem-samarbejdet 

blev drøftet en del. Dette vil vi drøfte yderligere ved punkt 8. 

 

7. Rammerne for frihedsgrader er besluttet af Børne- og Ungdomsudvalget (D + B)  

(20 min 18.20-18.40)  

Bestyrelsen er enige i at skolen kan få lov til at omlægge timerne, hvori det giver mening, men det skal gøre 

sig gældende indenfor den timetalsplan, som er besluttet. 

Elevplanerne drøftes ved næste skolebestyrelsesmøde. 

 

8. Personalets følelsesmæssige belastning i skole/hjem-samarbejdet (O + D) (15 min 18.40-18.55) 

Det tema som fyldte mest for skolens personale i interviewet med arbejdstilsynet var, at flere oplevede et 

følelsesmæssigt pres i dialog og samarbejde med forældre. Det kunne være i mails (mange/kritiske), skulle 

stå på mål for inklusionens udfordringer eller føle sig ”åndet i nakken”. 

Lærerne oplever en stigende grad af dialog med forældre og et stigende behov for dette. Det opleves også at 

en stor del af opdragelsesordningen ligger i skolen. 

Det vil blive drøftet i MED, og der vil blive arbejdet med det i kommende skoleår ift. hvorledes vi arbejder 

med udfordringen. 

Det foreslås at bruge forældremøderne til at rammesætte med forældrene og et forslag om noget fælles som 

skole. 

 

9. Eventuelt (5 min. – 18.55-19.00) 

Et ønske om at drøfte en mobil-politik.  


